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MĚSTO LITOMĚŘICE 
Komise Zdravého města  
Litoměřice 

 
Zápis z jednání komise Zdravého města Litoměřice při Radě města Litoměřice 
____________________________________________________________________________________________________ 

 
konané 09. 05. 2023 
 
Přítomni: 
Čech Josef 
Douša Josef 
Ježková Blanka 
Jirků Miroslava 
Kuderová Kateřina 
Leník Petr 
Michalcová Petra 
Simajchl Jaroslav 

Simajchlová Kateřina 
Smetanová Petra 
Šabatová Magdalena 
Vytlačilová Anna 
Wünsch Lukas 
Zichová Petra 
 

 
Program: 

1.  Uvítání Sever  
2. Dotační program 
3. Participativní rozpočet 
4. Chystané akce na květen 
5.  Různé  

Jednání řídil předseda komise Josef Douša, který v úvodu všechny přítomné přivítal. 

 

Poté následovalo představení nového koordinátora Zdravého města. 
 

Projednáno: 

1. Uvítání Sever 

Na začátku přivítali zástupci ekologického střediska Sever účastníky komise. Protože zasedání 
pořádali, představili všem přítomným svou organizaci, její historii, působení a aktivity, kterým se 
věnují. Stejně tak vysvětlili spolupráci Severu a Zdravého města Litoměřice. 

Historicky máme společné aktivity ohledně enviromentální výchovy a občanské společnosti. 
(ekofilm, den Země apod.) 

Následně všechny informovali ohledně proběhlého zastupitelstva mládeže. Zazněl požadavek 
na zpracování výstupů z fór, kvůli propojení činnosti zdravého města a zastupitelstva mládeže. 
Zde vzešel podnět na případnou spolupráci s Lovosickým zastup. mlád., kvůli vzájemné edukaci 
a rozvoji dílčích činností.  

! Politik ZM navrhl komisi kampaň s názvem „pěšky do škol“ – projekt zacílený na ekologické a 
zdraví prospěšné chování. ! 

V Praze například funguje program „školní ulička“ kdy se zavře ulice a tím se upozorňuje na 
snížení emisí v době, kdy děti chodí do školy. Během ranního příchodu dětí do škol se totiž 
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znečištění v oblasti školy rapidně zvýší. Na základě tohoto příkladu by nebylo zapotřebí vymyslet 
něco zcela nového, ale dalo by se inspirovat podobnými příklady z jiných měst i v námi pořádané 
akci.  

Pan Wünsch na základě toho navrhl změřit emise před školou v čase, kdy jdou děti do škol. 
Současné měřiče ukazatelů míry znečištění totiž nestíhají pobírat stav v těchto dopravně 
vytížených situacích. Tento fakt již řešil s panem Grindlerem 

V rámci této kampaně by bylo možné udělat tzv. „pěškobus“, kdy dobrovolník sesbírá děti ze 
dvou ulic a odvede je do školy. (tím se nemusí dopravit auty, rodičům odpadne starost a zároveň 
se zajistí dohled dospělého nad dětmi).  

Na podobnou akci by se dala využít interaktivní mapa „ukliďme česko“, kam by si každý mohl 
zaznamenat ulice, ze kterých děti vyzvedne. 

Na základě jednání komise vzešel návrh na vytvoření bodu do rady na téma pěškobus – pěšky 
do školy a školní ulička (zavření ulice) 

K projednávané akci vznikne pracovní skupina, složená z paní Ježkové, Kuderové, Jirků a pánů 
Douši, Simajchla, Adámka a Leníka. 

Vzešel zde i nápad na zřízení a případné rozšíření cyklo stojanů pro školy. Tento případný 
požadavek škol by se ale dal směřovat do participativního rozpočtu anebo do dotačního 
programu ZM. 

 

2. Dotační program 
 

Komise byla informována ohledně výsledků dotačního programu. Zvítězilo deset projektů. 
Všichni žadatelé jsou informování ohledně výše připsané dotace a i ti, kterým se dotace ponížila 
souhlasí stále s realizací svých projektů. Aktuálně jsou dotace a vzory smluv v radě města která 
proběhne dne 10.5.2023. Poté bude možné smlouvy podepsat. 

 

3. Participativní rozpočet 

 

Politik ZM představil výsledky hlasování v anketě participativního rozpočtu. Následně byl 

představen postup v realizaci jednotlivých projektů. 

 

V tomto bodě vzešel požadavek na větší propagaci participativního rozpočtu a hlasování 

v anketě. Mnohým členům se zdála propagace jako nedostatečná. Na základě toho byla komise 

informována ohledně diskutovaného většího prostoru pro ZML v radničním zpravodaji a 

sloučení Fb profilů ZML s městským profilem.  
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4. Chystané akce na květen 
 
V rámci komise byl uveden seznam akcí pořádaných v měsíci květnu.  

5. Různé 
 

 

Zástupci Severu vznesli stížnost ze ZŠBN, protože loni jim vypadlo hlasování. Ohledně tohoto 
problému informoval pan Zika. Celá věc bude prozkoumána, aby se podobným problémům 
předešlo.  

Byla rovněž projednána nutnost uspořádání veřejného fóra a jeho přesunutí na listopad 
letošního roku. 

Diskutovalo se uspořádání Srdcaře Litoměřic, který je zatím ve fázi příprav. 

Pan Douša informoval o vstupu města Roudnice n. l. do NS.  

Ohledně národní sítě se probrala otázka předávání zkušeností v rámci zdravých měst. 

 

 

Příští komise se uskuteční na Základní škole Litoměřice, Havlíčkova 32 

 

 
Dne 10. 05. 2023     Zapsal: Petr Leník 


